



Credit: Axel Joerß

## DEUTSCH:

Der Klimawandel mit all seinen unerwünschten Nebenwirkungen stellt die Menschheit vor ihre größte Herausforderung. Ich bin deshalb sehr froh, dass sich das Hochschulsymposium der Hanns Martin Schleyer-Stiftung und der Heinz Nixdorf Stiftung mit der Technischen Universität München (TUM) dieses Themas so prominent angenommen hat. Denn wenn wir unsere Zukunft nicht aufs Spiel setzen wollen, müssen wir handeln – jetzt, alle, gemeinsam.

Universitäten kommt hier eine entscheidende Rolle zu! Sie müssen sich strategisch und strukturell reformieren und agiler als bisher auf die enormen Herausforderungen ausrichten. Dieses Mandat haben wir aufgegriffen und verfolgen mit unserer TUM Sustainability Strategy 2030 eine klare Handlungsagenda für eine nachhaltige Transformation. Beim TUM Sustainability Day am 12. Juni 2024 im Maschinenwesen-Gebäude in Garching können Sie teilhaben an einem großen Marktplatz von über 100 Nachhaltigkeitsprojekten aus der TUM.

<https://www.tum.de/ueber-die-tum/ziele-und-werte/nachhaltigkeit/sustainability-day-2024>

@Horst Nasko @Barbara Frenz @Birgitt Riegraf @Ulrich Meyer  
#Klimawandel #Nachhaltigkeit #Hochschulsymposium #TUM  
#HannsMartinSchleyerStiftung #HeinzNixdorfStiftung  
#NachhaltigeTransformation #TUMSustainabilityStrategy2030 #Zukunft  
#GemeinsamHandeln #Universitäten #Nachhaltigkeitsprojekte  
#TUMSustainabilityDay #Transformation #NachhaltigeEntwicklung  
#TechnischeUniversitätMünchen #Umweltschutz

## ENGLISH:

With all its undesirable side effects, climate change presents humanity with its greatest challenge. I am therefore delighted that the university symposium of the Hanns Martin Schleyer Foundation and the Heinz Nixdorf Foundation with the Technical University of Munich (TUM) has taken up this topic so prominently. Because if we don't want to jeopardize our future, we have to act - now, all of us, together.

Universities have a decisive role to play here! They need to reform themselves strategically and structurally and become more agile in responding to their enormous challenges. We have taken up this mandate and are pursuing a clear action agenda for sustainable transformation with our TUM Sustainability Strategy 2030. At the TUM Sustainability Day on 12 June 2024 in the Mechanical Engineering building in Garching, you can participate in a large marketplace of over 100 sustainability projects from TUM.

<https://www.tum.de/en/about-tum/goals-and-values/sustainability/sustainability-day-2024>

Technische Universität München Horst Nasko Barbara Frenz Heinz Nixdorf Stiftung Stiftung Westfalen Birgit Riegraf Ulrich Meyer  
#ClimateChange #Sustainability #UniversitySymposium #TUM  
#HannsMartinSchleyerFoundation #HeinzNixdorfFoundation  
#SustainableTransformation #TUMSustainabilityStrategy2030 #Future  
#ActTogether #Universities #SustainabilityProjects  
#TUMSustainabilityDay #Transformation #SustainableDevelopment  
#TechnicalUniversityOfMunich #EnvironmentalProtection